



# Localizing SDGs

## Creating a Network of Sustainable Development Goal Regions

11.03. - 13.03.2020

Akademie Schloss Kirchberg  
74592 Kirchberg/Jagst, Germany

Partner:



In Kooperation mit/In cooperation with



BÄUERLICHE  
ERZEUGERGEMEINSCHAFT  
SCHWÄBISCH HALL



## Localizing SDGs –Creating a Network of Sustainable Development Goal Regions

Das World Organic Forum 2020 steht im Fokus der lokalen Umsetzung der Agenda 2030 mit ihren 17 Zielen für nachhaltige Entwicklung (Sustainable Development Goals, SDGs) für eine gerechte und zukunftsfähige Welt. Thematisch im Fokus stehen die SDG-Ziele „Beseitigung der Armut“ (SDG1), „Ernährung sichern“ (SDG2), „Nachhaltige Konsum- und Produktionsweisen“ (SDG12) und „Maßnahmen zum Klimaschutz“ (SDG13).

Wie können diese Ziele durch eine Bottom-up Bewegung erfolgreich in ländlichen Regionen umgesetzt werden? Welche Bausteine bieten die SDGs für die regionale Planung? Diese und weitere Fragen sollen mit Vertreter\*Innen aus Politik, Forschung, Wirtschaft und Zivilgesellschaft aus Ländern des Nordens und des Südens diskutiert werden. Gemeinsam wollen wir Beispiele kennenlernen, die zeigen, wie sich Regionen auf den Weg zur lokalen Umsetzung der SDGs machen und wie sich dabei die lokale und globale Ebenen im ländlichen Raum miteinander verknüpfen lassen. Die Tagung gibt Raum, Leuchtturmprojekte kennenzulernen sowie Qualitätskriterien für „SDG-Musterregionen“ zu erarbeiten und zu diskutieren. Das World Organic Forum 2020 ist Startschuss für neue Kooperationen um die lokale/regionale Umsetzung der SDGs sowie deren Austausch weltweit voranzutreiben. Ziel ist die Gründung eines internationalen Netzwerks von SDG-Regionen.

The World Organic Forum 2020 focuses on the local implementation of Agenda 2030 with its 17 Sustainable Development Goals (SDGs) for a just and sustainable world. Thematically, the focus is on the SDG goals „Eradication of poverty“ (SDG1), „Food security“ (SDG2), „Sustainable consumption and production“ (SDG12) and „Climate protection measures“ (SDG13).

How can these goals be successfully implemented in rural regions through a bottom-up movement? Which building blocks do the SDGs offer for regional planning? These and other questions will be discussed with representatives from politics, research, business, and civil society from countries of the North and the South. Together, we want to learn about examples that show how regions are moving towards local implementation of SDGs and how the local and global levels are interlinked in rural areas. The conference will provide space to get to know lighthouse projects and to develop and discuss quality criteria for „SDG model regions“.

The World Organic Forum 2020 is the starting signal for new cooperations to promote the regional implementation of SDGs and their exchange worldwide. The aim is to establish an international network of SDG regions. A broad number of regional initiatives from Germany and abroad will participate.

## Programm/Program Localizing UN-SDGs:

11.03.2020 Mittwoch/Wednesday

18:30 **Impuls: Bedeutung von UN-SDG-Regionen**  
Impuls: Importance of UN-SDG regions  
Rudolf Bühler

*Chairman Foundation House of Farmers*

**Grußwort/Greeting**

Friedlinde Gurr-Hirsch MdL

*State Secretary, Ministry for Rural Areas and Consumer Protection BW*

19:00 **Ökologischer Fortschritt erfordert tiefgreifende Veränderungen in unserer Denkweise**  
Organic progress requires profound changes in our mindset

Prof. Dr. Ernst Ulrich von Weizsäcker

*Honorary President Club of Rome*

20:00 **Pause/Break**

20:15 **Die Umsetzung der Nachhaltigkeitsziele in Brasilien am Beispiel von Rio Grande do Sul**  
The implementation of sustainability goals in Brazil, illustrated by the example of Rio Grande do Sul

Prof. Dr. Antonio Andrioli

*Vice-president Universidade Federal da Fronteira Sul, Brasil*

21:00 **Die wichtige Rolle der asiatischen Lokalregierungen bei der Förderung des ökologischen Landbaus**

The important role of Asian local governments in promoting organic agriculture

Prof. Zejiang Zhou

*Präsident, IFOAM – ASIA, Gründer ALGOA*

*President IFOAM Asia, Founder ALGOA*

## 12.03.2020 Donnerstag/Thursday

Nachhaltigkeit breit gedacht: Optimierung statt Maximierung  
Sustainability in broad terms: optimisation instead of maximisation

- 09:00 **SDGs und die Jugend - in welcher Welt möchten wir leben?**  
SDGs and Youth - in which world would we like to live?  
**Sophia Bachmann**  
*German UN Youth Delegate on Sustainable Development Umsetzung des Weltagrарberichtes und die SDGs: die beste Überlebenschance?*  
**Implementation of the World Agriculture Report and SDGs: the best chances for survival?**  
**Prof. Dr. Hans R. Herren**  
*President Millennium Institute, Washington; Founder and President Biovision Foundation, Zurich*
- Relevanz von SDGs im Rahmen der deutschen internationalen Zusammenarbeit**  
Relevance of SDGs in the context of German international Cooperation  
**Petra Jacobi und Ingrid Prem**  
*German Corporation for International Cooperation (GIZ)*
- Diskussion/Aussprache mit den Referenten**  
Discussion/debate with the speakers
- 10:45 **Kaffeepause/Coffee break**
- Nachhaltigkeit politisch verankern**  
Politically embedding sustainability
- 11:05 **Agrarökologie als Mainstream in der zukünftigen Landwirtschaft**  
Agroecology as mainstream in future agriculture  
**Prof. Dr. José Graziano Da Silva**  
*Former director-general of the Food and Agriculture Organization (FAO)*
- Politische Hebel für eine wirklich nachhaltige Landwirtschaft**  
Policy levers for truly sustainable agriculture  
**Louise Luttkholt**  
*Executive Director IFOAM - Organics International*
- GAP mit oder gegen SDGs!?**  
GAP with or against SDGs?!  
**Prof. Dr. Franz-Theo Gottwald**  
*Chair of the supervisory Board, World Future Council*

Maria Heubuch

*Bündnis 90/Die Grünen, former MEP*

**Diskussion/Aussprache mit den Referenten**  
Discussion/debate with the speakers

- 12:50 **Mittagspause/Lunch Break**
- 14:00 **Vorstellung der SDG-Regionen**  
Presentation of SDG regions
- 14:45 **Parallele Workshops/parallel workshops**
- 17:15 **Kaffeepause/Coffee break**
- 17:45 **Förderprojekte der Stiftung fiat panis in Relevanz zu den SDGs**  
Projects supported by the fiat panis Foundation in relation to SDGs  
**Dr. Andrea Fadani**  
*Executive Director Foundation fiat panis*
- 18:05 **SDG 7: Bezahlbare und saubere Energie - am Beispiel des Mithradham Renewable Energy Centre**  
SDG 7: Affordable and Clean Energy - Example of Mithradham Renewable Energy Centre  
**Christoph Würtemberger**  
*Managing director Solarstromanlagen Würtemberger GmbH*
- Energieunabhängigkeit & proaktives Handeln im Klimaschutz - die nachhaltige Unternehmensmission von KREEPA**  
Energy independence & proactive climate action - The sustainable business mission of KREEPA  
**Jose Kallokkaran**  
*President, Kerala Renewable Energy Entrepreneurs' and Promoters' Association (KREEPA)*
- 18:35 **Förderung von SDGs in ländlichen Gebieten durch Wayanad Social Service Society (WSSS)**  
Promotion of SDGs in rural areas through Wayanad Social Service Society (WSSS)  
**Fr. Bijo Thomas**  
*Director, Station Director, Community Radio (WSSS)*
- 19:45 **Abendessen/Dinner**
- 20:30 **Poster-Walk mit Vorstellung der SDG-Regionen**  
Poster walk and Presentation of the SDG regions

## 13.03.2020 Freitag/Friday

- 09:00 **Parallele Workshops/parallele workshops**
- 11:30 **Kaffeepause/Coffee break**
- 12:00 **Vorstellung der Workshop-Ergebnisse**  
Presentation of the workshop results
- 12:45 **Summary und Gründungserklärung für das Netzwerk der SDG-Regionen**  
Summary and Declaration of foundation for the network of SDG regions  
**Rudolf Bühler**  
*Chairman Foundation House of Farmers*
- 13:30 **Mittagessen/Lunch**
- 14:30 **Exkursionen zu regionalen Projekte**  
Excursions to regional projects
- 18:00 **Ende des Programms/End of the programme**

## Informationen/Informations

### Veranstalter/Organizer

Akademie für ökologische Land- und Ernährungswirtschaft Schloss Kirchberg

### Tagungsort/Venue

Schloss Kirchberg, Schlossstr. 16 · 74592 Kirchberg/Jagst

### Aktuelle Informationen/Up-to-date information

[www.schloss-kirchberg-jagst.de/wof](http://www.schloss-kirchberg-jagst.de/wof)

### Kosten/Fees

Tagungsgebühr (*inkl. Verpflegung*)/ Conference fee (*incl. meals*)

Regulär/standard: 150 €

Ermäßigt (*Studenten, etc.*)/ Reduced (*students, etc.*): 60 €

### Kontakt und Anmeldung/contact and registration

E-Mail/e-mail: [akademie@hdb-stiftung.com](mailto:akademie@hdb-stiftung.com)

Telefon/contact phone: +49 (0) 7954 9 21 18 80

### Hotels in der Umgebung/hotels in the area

Gasthaus Lamm, Rot am See - Landhotel Hohenlohe, Rot am See - Landhotel Kirchberg - Erlebnisherberge Kirchberg - CityHotel am McKee-Platz, Crailsheim - Hotel Post Faber, Crailsheim

### Anfahrtsbeschreibung/how to get there:

[www.schloss-kirchberg-jagst.de](http://www.schloss-kirchberg-jagst.de)